
3. Tema: Intro til Områdefornyelse for Centrale Vesterbro (2010-117570)
Københavns Kommunes Teknik- og Miljøforvaltning (Kvarterudvikling) er i gang med at udarbejde 
en ansøgning om at få Områdefornyelse til det centrale Vesterbro (se kort).

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vesterbro Lokaludvalg tager orienteringen om Områdefornyelse til det 1.
centrale Vesterbro til efterretning.

Problemstilling
Københavns Kommunes Teknik- og Miljøforvaltning (Kvarterudvikling) er i gang med at udarbejde 
en ansøgning om at få Områdefornyelse til det centrale Vesterbro (se kort).

Området er delt i to så i praksis sendes to ansøgninger afsted med en øst- og en vestansøgning. 

Rikke Pedersen Schmidt fra Kvarterudvikling i Københavns Kommune kommer på 
lokaludvalgsmødet og orienterer Vesterbro Lokaludvalg om den forestående proces. Den ansøgning, 
der skal sendes til Socialministeriet, kommer desuden i høring i perioden den 14. september til den 
14. oktober 2010 (dagen efter møde i Vesterbro Lokaludvalg).

Nedenfor kan du se lidt om, hvad områdefornyelse går ud på:

Områdefornyelse skal skubbe en positiv udvikling i gang og hjælpe med at så de frø, der kan gøre 
bydelen attraktiv at leve og arbejde i.

Beboernes beslutninger
Det særlige ved områdefornyelses-projekterne er, at beboernes ønsker og forbehold har en stor 
betydning for, hvordan projektet kommer til at forløbe. De lokale kræfter inddrages aktivt i alle 
projektets udviklingsfaser. Det betyder bl.a., at beboernes og brugernes engagement og ejerskab i 
forhold til kvarteret styrkes. Et styrket ejerskab er med til at sørge for, at projektets tiltag lever 
videre, når projektperioden er forbi.

Kvarterløft, byfornyelse eller partnerskabsprojekt?

Den helhedsorienterede byfornyelsesindsats i København haft flere forskellige navne: kvarterløft, 
områdefornyelse, områdeløft og partnerskabsprojekter, der alle tilnærmelsesvis har dækket over det 
samme koncept. Kvarterløft var betegnelsen for de første forsøg med helhedsorienteret byfornyelse, 
der startede i 1997. Siden 2004 har indsatsen på statsligt initiativ gået under betegnelsen 
områdefornyelse. Kommunen valgte fra 2007 til 2008, hvor der både var kvarterløft og 
områdefornyelser i gang, at finde en samlet betegnelse for disse indsatser. Betegnelsen ”områdeløft”
er en sammenføjning af ”kvarterløft” og ”områdefornyelse”. I dag er der ikke flere aktive 
kvarterløft, men betegnelsen "områdeløft" bruges om Haraldsgadekvarteret og Sundholmsvej, mens 
de andre projekter går under betegnelsen "områdefornyelse".

Løsning



Vesterbro Lokaludvalg tager oplægget til efterretning og diskuterer kort den kommende 
Områdefornyelse

Økonomi

Denne indstilling har ingen økonomiske konsekvenser for Vesterbro Lokaludvalg. 

bilag
Kort over Områdefornyelsens område på Centrale Vesterbro




